

Faculty of Engineering, HKU



Professor Yizhou Yu 俞益洲教授

Professor, Department of Computer Science, Faculty of Engineering
工程學院計算機科學系教授

Biography:

Professor Yizhou Yu received the PhD degree from the University of California at Berkeley in 2000. He is a professor and director of the AI lab in Department of Computer Science at The University of Hong Kong, and was a faculty member at University of Illinois at Urbana-Champaign for twelve years. He is an ACM and IEEE fellow for distinguished contributions to computer graphics and computer vision. He is also a recipient of US National Science Foundation CAREER Award, ACM SCA 2005 and 2011 Best Paper Awards, and ACCV 2018 Best Application Paper Award. Professor Yu has served on the editorial board of IEEE Transactions on Pattern Analysis and Machine Intelligence, IEEE Transactions on Image Processing, and IEEE Transactions on Visualization and Computer Graphics. He has also served on the program committee of many leading international conferences, including CVPR, ICCV, NeurIPS and SIGGRAPH. His current research interests include computer graphics, computer vision, deep learning, and AI for medicine.

簡歷:

俞益洲教授於 2000 年在加州大學伯克利分校獲得博士學位。他是香港大學計算機科學系教授兼人工智能實驗室主任，曾在美國伊利諾伊大學厄巴納-香檳分校任教十二年。由於對計算機圖形學和計算機視覺的傑出貢獻，他被評為 ACM 和 IEEE Fellow。他獲得美國國家科學基金會 CAREER 獎、ACM SCA 2005、2011 年最佳論文獎及 ACCV 2018 年最佳應用論文獎。俞教授擔任或曾擔任《IEEE Transactions on Pattern Analysis and Machine Intelligence》、《IEEE Transactions on Image Processing》和《IEEE Transactions on Visualization and Computer Graphics》等國際期刊的編委。他還曾在許多頂級國際會議的程序委員會任職，包括 CVPR、ICCV、NeurIPS 和 SIGGRAPH。他目前的研究興趣包括計算機圖形學、計算機視覺、深度學習和醫學人工智能。